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خیرین کرمانشاه 11 میلیارد تومان به بخش سلامت کمک کردند
کاشتحلزونبرای15کودکناشنوایکمبضاعت

مدیر  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
ســامت  خیرین  مجمع  عامل 
اســتان کرمانشــاه با اشاره به 
این  تومانی  میلیــارد   11 کمک 
مجمع برای مقابله با کرونا، گفت: 
تاکنون بیش از یک میلیارد و 200 
میلیون تومان در قالب تسهیات 
بیمــاران  بــه  قرض الحســنه 
صعب العاج پرداخت شده است.

سیداردشــیر شــهبازی در جمع 
اصحاب رســانه با اشاره به مشارکت 
امر ســامت،  در  خیریــن  خــوب 
اظهار کرد: مجمع خیرین ســامت 
غیرانتفاعی،  مردمــی  تشــکل  یک 
غیرسیاســی و غیردولتی اســت که 
در کنار سیســتم خدمات دولتی در 

راســتای نیازهای وزارت بهداشت و درمان احداث، تجهیز، 
بحث آموزش و تحقیقات در سراســر اســتان های کشــور 

خدماتی را ارائه می دهد.
وی بــا بیان اینکه مجمع خیرین ســامت در اســتان 
کرمانشاه به عنوان شعبه ای از مجمع خیرین سامت کشور 
در اســفند ماه ســال 1387 راه اندازی شد، تصریح کرد: در 
زلزله آبان ماه سال 96 نزدیک به 66 پروژه بهداشت و درمان 
تخریب شدند که با مشارکت خیرین تمامی پروژه ها ساخته 

و به بهره برداری رسید.
مدیر عامل مجمع خیرین ســامت اســتان کرمانشاه 
تصریح کرد: در بحث کرونا که از ســال گذشته پیش آمد 

تا الان با مشــارکت خیرین بیــش از 11 میلیارد تومان در 
قالب تجهیزات حیاتی از جمله دســتگاه های پی .سی .آر و 
دســتگاه های ونتیاتور، مانیتورینگ، پدهای بهداشــتی و 
بســته های معیشــتی، مجمع با کمک حوزه مشارکت های 
مردمی، سمن ها مؤسسات خیریه خدمات رسانی کرده است.
شــهبازی در ادامه از ســری خدمات مجمع خیرین به 
کاشت حلزون نوزادان ناشنوا بی بضاعت اشاره کرد که سال 
گذشته به عنوان دوازدهمین مرکز کاشت حلزون در کشور 

در استان کرمانشاه افتتاح شد.
وی تصریح کرد: در راستای نیازمندی های این بیماران، 
مجمع توانسته یک شعبه بنیاد بخشش را در استان تشکیل 

دهــد و تا الان نزدیک به 15 کاشــت 
موفق حلزون هم برای نوزادان ناشنوا 

انجام داده ایم.
وی رســیدگی بــه نیازمندی های 
بیمــاران صعب العــاج ســرطانی به 
خصوص بیماران ســی اف که بیماری 
ژنتیکی است را در قالب دیگر خدمات 
این مجمع عنوان کرد و افزود: تا الان 
عاوه بــر کمک های نقــدی بیش از 
یک میلیــارد و 200 میلیون تومان در 
قالب تسهیات قرض الحسنه در اختیار 

این بیماران قرار گرفته است.
شهبازی به مشارکت مجمع خیرین 
سامت استان در بحث خدمات شهری 
اشــاره و بیان کرد: در این راســتا به 
کمک خیرین در ســه محله پرترافیک 

شهری سرویس های بهداشتی نصب شده است.
وی با اشــاره به مشــارکت خوب بانوان در این مجمع، 
گفــت: بانــوان از زمان شــیوع ویــروس کرونا بــا افتتاح 
کارگاه های پدهای بهداشــتی توانسته اند خدمات خوبی را 
به حوزه بهداشــتی و درمانی ارائه دهند همچنین در بحث 
تهیه و توزیع بسته معیشتی برای نیازمندان مشارکت خوب 

و قابل توجهی داشته اند.
مدیر عامل مجمع خیرین ســامت اســتان کرمانشاه 
در پایان، خاطرنشــان کرد: شماره حســاب بانک صادرات 
6343-9013-6919-6037 و 0109460438008 آماده 

دریافت کمک های خیرین عرصه سامت است.

پنجرهاستانها

مدیرعاملشرکتگازلرستانخبرداد:
گازرسانیبه»شولآباد«

درنقطه76درصدی
گروه  ســپهرغرب، 
شرکت  مدیرعامل  خبر: 
گاز لرســتان با اشاره به 
حاضر  حــال  در  اینکه 
به  گاز رســانی  پــروژه 
 76 »شــول آباد«  شهر 
فیزیکی  پیشرفت  درصد 
 488 حدود  گفت:  دارد، 
نیازمند  استان  روستای 

گاز رسانی هستند.
کرم گودرزی در سخنانی با اشاره به گاز رسانی به 185 
روســتای لرســتان طی امســال، اظهار کرد: همچنین کار 
گاز رسانی به 249 واحد صنعتی استان صورت گرفته است.

     1881 روستا از نعمت گاز بهره مند شدند
وی با بیــان اینکه از مجموع دو هزار و 369 روســتای 
واجد شرایط گاز رســانی لرستان، حدود هزار و 881 روستا 
گاز رســانی شــده اند، بیان کرد: 153 هزار و 500 مشترک 

خانگی گاز در روستاها داریم.
مدیرعامل شرکت گاز استان لرستان، عنوان کرد: ضریب 
نفوذ گاز رسانی به روســتاهای لرستان حدود 91.2 درصد 

است.
     گاز رسانی به »شول آباد« در نقطه 76 درصدی
گودرزی در ادامه با تأکید بر اینکه از مجموع 25 شهر در 
استان لرستان، 24 شهر تا کنون گاز رسانی شده اند، تصریح 
کرد: شــهر »شــول آباد« به عنوان آخرین شهر فاقد گاز در 
اســتان بوده که عملیات اجرایی گاز رســانی به آن در حال 

انجام است.
وی، افــزود: در حال حاضر عملیات گاز رســانی به این 
شــهر بالای 76 درصد اســت و با اتمام این پروژه عاوه بر 
شهر »شول آباد«، بیش از 50 روستای تابعه آن زیر پوشش 

گاز رسانی قرار خواهند گرفت.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان لرســتان، ضریب نفوذ 
گاز رسانی در شهرهای لرســتان را 99.9 درصد اعام کرد 
و گفت: حدود 335 هزار مشــترک خانگی گاز در شهرهای 

استان داریم.
     افزایش فروش گاز به صنایع

گودرزی در ادامه سخنان خود با اشاره به اینکه در حال 
حاضر بیش از هزار و 823 صنعت در اســتان از نعمت گاز 
بهره مند هســتند، عنوان کرد: گاز رســانی و فروش گاز به 
صنایع در اســتان طی امسال نســبت به سال گذشته 82 

درصد افزایش یافته است.
وی، بیان کرد: تعهد ما طی امسال 200 هزار متر مکعب 
در ســاعت جایگزینی گاز به جای سوخت مایع بوده که تا 
کنون این عدد به 240 هزار متر مکعب در ســاعت رسیده 

است.
مدیرعامل شرکت گاز لرستان با تأکید بر اینکه با توجه 
به وقوع ســیاب سال گذشــته در لرستان، زیرساخت های 
اســتان به خصوص در شهرســتان های خرم آبــاد، چگنی، 
معمولان و پلدختر آسیب جدی دیدند، عنوان کرد: تا کنون 

بیش از 450 آسیب دیده شناسایی و مقاوم سازی شده اند.

مدیرکلفرهنگوارشاداسلامیکرمانشاه:
بیشترینجذبمنابعکتابکشور

بهکرمانشاهتعلقدارد
ســپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسامی استان کرمانشاه گفت: بیشترین جذب منابع 

کتاب کشور به کرمانشاه تعلق دارد.
بهــرام فاضلی زاد اظهــار کرد: وزارت ارشــاد به صورت 
متمرکز نســبت به خریداری کتاب اقدام کرده و ســهمیه 

استان ها را ارسال می کند.
وی با بیان اینکه در بخش تخصیص کتاب به اســتان ها 
بیشترین جذب منابع کتاب به استان کرمانشاه تعلق دارد، 
افــزود: با توجه به ســهمیه بالای کتاب که توســط وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی برای استان کرمانشاه در نظر گرفته 
شده اســت، اداره کل کتابخانه های عمومی می تواند نسبت 
به دریافت کتاب از اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی استان 

کرمانشاه اقدام کند.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسامی اســتان کرمانشاه با 
اشاره به لزوم تأمین منابع کتاب تاکسی های فرهنگی گفت: 
در راستای حمایت از فرهنگ کتاب و کتاب خوانی رانندگان 
تاکســی که در ترویج فرهنگ کتاب خوانی بین مردم فعال 

هستند، تأمین کتاب می شوند.

خبــر
نفسقرهسوبهشمارهافتاده،مسئولانهمتکنند؛

فاضلاب های خانگی منابع اصلی آلایندگی رودخانه قره سو
رفعآلودگینیازمندتأمیناعتبارکلاناست

رضایی:  آذین   - خبر  گروه  ســپهرغرب، 
با  کرمانشاه  اســتان  محیط زیست  مدیرکل 
بیان اینکه فاضاب های خانگی مشکل عمده 
و منابــع اصلی آلایندگی رودخانه قره ســو 
نیازمند  این مشــکل  هســتند، گفت: رفع 

سیستم فاضاب و اعتبار کان است.
رودخانه قره ســو که شناخته شده و موردتوجه 
گردشگران و عاقه مندان به محیط زیست در کشور 
اســت یکی از موارد نیازمند به توجه و ساماندهی 
اســت البته در نگاه اول و با رؤیت چندین آلاچیق 
و حصار گمان می رود این رودخانه ساماندهی شده 
و منطقه ای برای گردشگری و تفرجگاه گردشگران 
برای دور شدن از زندگی ماشینی است اما هراندازه 
که به این رودخانه نزدیک می شوی بوی تعفن، آب 
کدر و آلوده قره ســو این تصویــر دلنواز را تخریب 
کرده و گردشــگران را از حضور در منطقه منصرف 

می کند.
البته این رودخانه از دیرباز محبوبیت خاصی در 
بین ســاکنان کرمانشــاه و اهالی داشته و به دلیل 
تأمیــن آب کشــاورزی، آب شــرب و آبزی پروری 
موجب شــکل گیری تمدن های کوچک و بزرگ در 
اطراف آن شــده بود که اکنون به دلیل بی توجهی 
و ســرازیر شــدن فاضاب به رودخانه، ســامت 

محیط زیست و انسان ها در معرض خطر است.
ایــن نکته قابل توجه اســت که آب بالادســت 
رودخانه تا حدی زیاد است و خاصیت خودپالایشی 

دارد اما به گفته مسئولان بهداشتی، تولید فاضاب 
ســه مترمکعب در ثانیه از پایین دست شهرک های 

این رودخانه، جای نگرانی دارد.
اســفندماه سال 88 کلنگ ســاماندهی مرحله 
اول رودخانــه قره ســو در حدفاصل میــدان امام 
حســین )ع( تــا پل ولایــت زده شــد و تأکید بر 
اجرای هرچه سریع تر این ســاماندهی بود و حتی 
راه اندازی رســتوران، پارکینگ، پیاده راه، پیســت 
دوچرخه ســواری، آلاچیق و مبلمان های شهری در 
این طرح دیده شــد اما تحقق ایــن موارد پس از 
گذشت بیش از 10 سال چشم انتظار دریافت اعتبار 

است.
ورود فاضاب خانگی و پساب صنعتی و آلودگی 
پالایشگاه موضوعی بود که طی سال های اخیر این 
رودخانه را درگیر کرده بود و جلوگیری از آغشــته 
شــدن آب قره ســو با فاضاب مهم ترین خواسته و 
توقع چندســاله ایــن رودخانه قدیمی اســت که 
ســامت خاک، آب و محیط زیســت را در معرض 
خطر قرار داده و انتشــار بوی بد آن خالی از خطر 

نیست.
سرازیر شدن حجم زیادی از فاضاب شهرهای 
کرمانشــاه، روانســر و روســتاهای اطراف به این 
رودخانه، احداث تصفیه خانه و جداســازی فاضاب 
را به عنوان یک اولویت در گام نخســت ساماندهی 
ایــن رودخانه ضروری کرد کــه البته مدول نهایی 
تصفیه خانــه کرمانشــاه یکــی از مطالبات جدی 

و قدیمــی بــود که در ســفر مهرمــاه 99 معاون 
رئیس جمهور به کرمانشــاه اعام شــد و استاندار 
کرمانشاه نیز اعتبارات لازم از سازمان برنامه وبودجه 
را درخواســت و بازدیــدی از تصفیه خانه به منظور 

اطاع از وضعیت آن داشت.
در طــرح ســاماندهی فاضــاب کرمانشــاه 
به صورت پراکنده اقداماتی برای شــهر شده است 
اما براســاس تازه ترین خبرها، طرح ســاماندهی 
فاضاب کرمانشــاه و طــرح تصفیه خانه به دلیل 
مشــکات اعتباری و برخی مسائل حقوقی هنوز 
تکمیل نشــده است؛ قابل ذکر اســت که در این 
طرح وجود ســه مدول تصفیــه فاضاب ضروری 
اســت که تنها یکی از آن برای جمعیت تقریبی 
350 هزار نفر ساخته شــده است که نقص هایی 

در آن نیز وجود دارد.
مدیرعامل آب منطقه ای کرمانشاه در گفت و گویی 
اظهار کرده بود که بر اساس برآوردهای انجام شده 
برای ســاخت، تکمیل و بهره برداری از تصفیه خانه 
شهر کرمانشاه و تأسیســات آن به دو هزار و 200 
میلیارد تومان اعتبار نیاز اســت که بخشــی از این 
منابع باید از محل تســهیات بانکی خارجی )بانک 
ژاپن( تأمین می شــد که به دلیل اعمال تحریم ها 

این منابع جذب نشد.
19 نقطه انفصــال در خطوط انتقال وجود دارد 
کــه موجب ریختــن فاضاب به رودخانه شــده و 
دو ایســتگاه پمپاژ نیز برای اجرا باقی مانده اســت 
و مدیرعامل آب منطقه ای کرمانشــاه عنوان کرده 
بود نزدیک به 100 میلیارد تومان برای ساماندهی 
نقاط انفصال و دو ایســتگاه پمپاژ اختصاص دهند 
تا بتوان فاضاب را تا حدودی از داخل شــهر جمع 
کرده و ســاماندهی کنند و این درخواســت به این 
معناســت که فاضابی که به ســمت رودخانه های 
قره سو و آب شوران ســرازیر می شود را جمع آوری 

و به سمت تصفیه خانه هدایت کنند.
اما این مشــکل همچنان ادامــه دارد و آلودگی 
رودخانه قره ســو تبدیل به معضلی شــده است که 
گویا تنها راه حل گره گشایی آن تأمین اعتبار است 
و به منظــور آگاهی از آخریــن وضعیت رودخانه با 
مدیرکل محیط زیست اســتان کرمانشاه گفت و گو 

کردیم.
فریدون یاوری در گفت و گو با خبرنگار ما با بیان 
اینکه رودخانه قره ســو اکنون یکــی از کانون های 
آلودگی در استان کرمانشاه است، اظهار کرد: البته 
زمانی که بارندگی باشــد و روان آب ســطحی راه 

بیافتد شاهد بروز بیشتر این آلودگی هستیم.
وی گفت: مشــکل ورود پســاب صنعتی به این 
رودخانه نیز وجــود دارد که البته پرونده این مورد 
اکنون در محاکم قضایی است و با توجه به محکوم 

شدن رأی آن نیز صادر شده است.
مدیرکل محیط زیســت اســتان کرمانشــاه با 
تأکید بر اینکه مشــکل عمده کنونی و منابع اصلی 
آلایندگــی رودخانه قره ســو، فاضاب های خانگی 
هســتند، بیان کرد: گاهــی فاضاب های خانگی از 
روستاهای مسیر رودخانه بوده و زمانی نیز فاضاب 

خانگی شهر کرمانشاه است.
یاوری با بیان اینکه کرمانشــاه سیستم تصفیه 
فاضاب خانگــی دارد، افزود: البته این سیســتم 
صد در صد جمعیت کرمانشــاه را پوشش نمی دهد و 
مدول اول به این شــکل بوده و بــا احداث مدول 
دوم می توان گفت فاضاب خانگی تصفیه می شود؛ 
متأسفانه درصدی از فاضاب خانگی شهر به شکل 

خام در رودخانه قره سو تخلیه می شود.
وی تصریح کرد: چند سال پیش نیز بحث آلودگی 
از پالایشگاه مطرح بود که با احداث سیستم تصفیه 
بیوتکنولوژی این مشــکل حل شد و آب خارج شده 
از این سیستم بر اســاس نمونه برداری های توسط 
حوزه آزمایشــگاه محیط زیست استاندارد بوده و به 

مصرف فضای سبز پالایشگاه می رسد.
مدیرکل محیط زیســت استان کرمانشاه با بیان 
اینکــه در خصوص ایجــاد آلایندگی فاضاب های 
خانگی و شــهری اخطار صادر کرده ایم، ادامه داد: 
این موضــوع در جلســات و کارگروه های مربوطه 
مطرح شــده و بر اســاس اطاعات رســیده آب و 
فاضاب استان نیز برنامه مشخصی در این خصوص 
دارد و حتی عنوان شــده نقشه سیستم تصفیه نیز 

آماده است.
یاوری بــا تأکید بــر اینکه مســئله کنونی در 
ســاماندهی سیســتم فاضاب تأمین اعتبار است، 
خاطرنشــان کرد: چیزی که به محیط زیســت نیز 
اعام شده اســت با تأمین اعتبار سیستم فاضاب 

اجرا خواهد شد.
وی یادآور شــد: اعتبار موردنیاز اجرای سیستم 
فاضاب شهری کرمانشــاه کان بوده و در صورت 
تأمین این اعتبار رفع مشــکل به برنامه زمان بندی 
آب و فاضاب اســتان بــرای بهره بــرداری از این 

سیستم بستگی دارد.
مدیرکل محیط زیســت اســتان کرمانشــاه در 
خصوص آلودگی صنعتی رودخانه قره سو نیز اظهار 

کرد: تعدادی صنعت هستند که البته فاضاب آن ها 
مســتقیماً به رودخانه تخلیه نمی شــود و با تخلیه 
به لاگون خاکی که آن هم ازنظر محیط زیســت به 
دلیل احتمال نفوذ غیرقابل قابل قبول اســت، ایجاد 

آلودگی می کنند.
یــاوری گفت: زمــان بارندگی و وقوع ســیل، 
سیاب و یا روان آب طبیعی است که فاضاب های 
تخلیه شده در لاگون های خاکی به رودخانه قره سو 
ورود کند که در این رابطه محیط زیست شاکی شد 
و پرونده در محاکم قضایی بررســی، حکم صادر و 
مکلف بــه رفع آلودگی و احداث سیســتم تصفیه 

شدند.
وی بیــان کرد: نزد مقامات قضایی اســتان نیز 
جلسه ای تشــکیل و بر رفع هرچه سریع تر آلودگی 
و احداث سیستم تصفیه این محکومان تأکید شد.

مدیرکل محیط زیســت اســتان کرمانشــاه در 
پایان با بیان اینکه حفظ محیط زیســت یک وظیفه 
همگانی اســت، افزود: مردم نیز باید ما را در انجام 

این وظیفه خطیر یاری کنند.
رودخانــه قره ســو یکی از کانون هــای آلودگی 
به ویژه در زمــان بارندگی و راه افتــادن روان آب 
در اســتان کرمانشاه اســت که مشکل ورود پساب 
صنعتی به این رودخانه با شــکایت محیط زیست و 
تشــکیل پرونده، موضوع بررسی و رأی صادر شده 

است.
اما مشکل عمده کنونی و منابع اصلی آلایندگی 
رودخانه قره سو، فاضاب های خانگی هستند و این 
موضوع به دلیل عدم پوشــش صددرصدی سیستم 
فاضاب بوده و درصدی از فاضاب خانگی شهر به 
شکل خام در رودخانه قره ســو تخلیه می شود که 
رفع این مشــکل نیازمند تعریف سیستم فاضاب 
اســت که به گفته مدیرکل محیط زیســت استان 
کرمانشاه گویا نقشه این مهم توسط آب و فاضاب 
استان تهیه شده اما نیازمند تأمین اعتبار است که 
اعتبــار موردنیاز نیز کان بــوده و در صورت عدم 
تأمین این مشــکل رفع نخواهد شــد که این مهم 
باید موردتوجه مســئولان ارشد استان و مسئولان 

مربوطه به منظور جذب اعتبار لازم قرار گیرد.
البته در صورت تأمین اعتبار رفع این مشــکل 
بازهم مشــخص نیســت چراکه ایــن موضوع به 
زمان بنــدی آب و فاضاب اســتان در اجرای طرح 
و بهره برداری از آن بســتگی دارد که البته با توجه 
به شــرایط موجود باید هر چه ســریع تر این مهم 

محقق شود.

هنوززخمهسیللرستانالتیامنیافتهاست
ســپهرغرب، گروه خبر: سیل، بی رحمانه 
بر زندگی مردمان این دیــار تاخت و اندک 
سرمایه  شان را نیز به یغما برد، لرستان هنوز 
زخمی از تازیانه های سیاب است برای همین 
چشمانش خیره به دستی است که برای یاری 

دراز کرده تا بی پاسخ نماند.
پنجــم فروردین ســال 98، هم زمــان با اعام 
سازمان هواشناســی مبنی بر ورود سامانه بارشی 
متراکم در شمال و غرب کشور، به یک باره لرستان 
غرق در ابرهای تیره گشت و زمین و آسمان تماماً 
دریا شد. تا چشم کار می کرد همه جا را آب گرفته 
بود و گویی هیچ گاه این زمین رنگ خشکی به خود 

ندیده است.
چه آبادانی ها که ویرانه خشم طبیعت شد و امید 

مردمان برای سالی نکو را به یأس مبدل ساخت.
همه جا غرق در سکوت نیستی بود اما به یک باره 
ســیل دیگری به این مناطق روانه شــد، سیلی از 
ملت ایران که چون ســیاب قبل نامهربان نبود و 
آمد تا بگوید با وجود سختی فشار زندگی بر دوش 
یکایکشان، از محنت دیگر هم وطنان بی غم نیست 

و با هر چه در توان داشت خالصانه به میدان آمد.
همدردی  آن روزها ســرمایه ارزشــمندی برای 
مردمان این دیار بود؛ مرهمی روی زخمه ســیلی 
که هرگز فراموش نخواهد شد اما این جراحت بعد 
گذشــت ماه ها هنوز به طور کامل التیــام نیافته و 

نیازمند توجه بیشتری است.
     خسارت 80 هزار میلیارد ریالی سیل 

به زیرساخت های استان

در همیــن خصوص معــاون هماهنگــی امور 
اقتصادی وقت استاندار لرستان، هجدهم اردیبهشت 
سال 98 طی جلسه شورای اشتغال و سرمایه گذاری 
استان با بیان اینکه به دلیل اطاع رسانی، همکاری 
مدیران و مشــارکت های مردمی سیل تلفات جانی 
نداشت، گفته بود: متأسفانه در این حادثه خسارات 
مالی زیادی به اســتان وارد شــد به گونه ای که در 
بخش زیرساخت ها بالغ بر هشت هزار میلیارد تومان 
و کشــاورزی یک هزار و 500 میلیارد تومان آسیب 

دیده ایم.
گــودرز امیــری، در ادامــه افزود: بــا توجه به 
مشــکاتی که ســیل برای اســتان به وجود آورد 
یک هــزار و 200 روســتا و 18 شــهر هم زمان در 
کل اســتان درگیر آن شــدند که با همت و تاش 
مســئولان استانی و ملی کارها موقتاً انجام شد، اما 
زیرساخت ها باید به صورت اساسی بازسازی شود که 

این نیاز به تأمین اعتبار دارد.
وی بیان کرد: نیازها و خواســته های استان در 
جریــان ایــن حادثه به مرکز گزارش و بخشــی از 
آن هــا در هیئت دولت تصویب و اباغ شــد که از 
طریق بانک ها و دستگاه های اجرایی به ویژه مسکن 

روستایی و تجاری به اجرا رسیده است.
وی ادامه داد: همچنین پیشنهاد هایی را وزارت 
کشاورزی به دبیرخانه هیئت دولت ارسال کرده که 

هنوز به تصویب نرسیده است.
     برگشت اعتبارات جبران سیل تصور 

اشتباهی است
هم اکنون بیش از 22 ماه از آن حادثه می گذرد 

و کُنــدی روند بازســازی ، گمانه زنــی در رابطه با 
برگشــت اعتبارات ســیل را قوت می بخشد که در 
این رابطه رئیس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی 
لرســتان می گوید: در کمیته تخصیص استان بعد 
از تخصیص ها، طی مقاطع مختلف زمانی و به ویژه 
پایان سال مالی نشست هایی با دستگاه های اجرایی 
برگــزار می کنیم و انعطاف لازم را در جابجایی این 

تخصیص ها به ویژه اسناد خزانه داریم.
ســمانه حســن پور، ادامه داد: این بودجه ها به 
ســمت پروژه هایی که می توانند اســناد مذکور را 
جــذب کنند و صورت وضعیت هــای قطعی دارند، 

سوق داده می شوند.
وی اظهار کرد: ســعی می کنیــم با این رویکرد 
جلوی بازگشت تخصیص ها را بگیریم هرچند جذب 

آن ها وظیفه خود دستگاه اجرایی است.
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان 
لرســتان گفت: اینکه تخصیص ها از استان برگشت 
می خورند تصور اشــتباهی است چراکه پروژه های 
نیمه تمام زیادی داریم و صورت وضعیت های قطعی 

شده مختلفی در دستگاه ها موجود هستند.
حســن پور اضافه کرد: معمــولاً به دنبال جذب 
اعتبارات بیشــتر هســتیم و آنچه شــاید هرسال 
برگشــت بخورد رقم های ته مانده اعتبارات بوده و 

ممکن است جمعاً 50 میلیون نشود.
بــه گفته وی در مقابل دو هــزار میلیارد تومان 
اعتبارات استانی این مقدار پول رقم زیادی نبوده و 
در واقع در رابطه با برگشت بودجه تصور اشتباهی 

بوده که ایجاد شده است.

     بــرای جبران خســارت ســیل به 
زیرساخت ها هنوز کار زیادی داریم

همچنین در ادامه استاندار لرستان با بیان اینکه 
بازســازی مناطق سیل زده را می توان از چند حوزه 
مختلف بررسی کرد، گفت: یکی از این بخش ها در 
رابطه با خسارت های وارد شده به اشخاص بوده که 

ازنظر ما تمام شده است.
سید موســی خادمی، با اشاره به اینکه هم اکنون 
در بحث مسکن آنچه تعهد کردیم را انجام داده ایم، 
افزود: در این راســتا زمین رایگان در اختیار افراد 
قرار گرفته و وام پرداخت کردیم؛ همچنین تمامی 

زیرساخت ها مهیا شد.
به گفتــه وی تمامی مســکن های تعمیراتی و 
آن هایی که نیاز به بازسازی داشتند تعیین تکلیف 

شده  اما ممکن است استثنائاتی باقی مانده باشد.
اســتاندار لرستان در رابطه با بخش کشاورزی نیز 
بیان کرد: در این حوزه نیز خساراتی که به مردم وارد 
شــد پرداخت کردیم و البته باید گفت که خســارت 
وارده بــه مردم و آنچه دولت مصــوب کرده هرکدام 

اعداد مختلفی بوده و لزوماً با هم برابر نیستند.
خادمی خاطرنشان کرد: به طور مثال آسیبی که 
به یک مزرعه پرورش ماهی وارد آمده با رقمی که 

برای جبران در نظر گرفته شده متفاوت است.
وی با تأکید بر اینکه خســارات وارد شــده به 
اشــخاص کاماً پرداخت شــده اســت، ادامه داد: 
احتمال می رود کســی از قلم افتاده باشد که یک 

اشتباه محسوب می شود.
استاندار با اشاره به اینکه در حوزه زیرساخت ها 

هنوز کار زیادی داریم، اضافه کرد: قاعدتاً نمی توانیم 
پایان بازسازی در زیرساخت ها را اعام کنیم .

خادمــی یادآور شــد: تعــدادی از پروژه ها نیز 
به خاطر ســیل دچار مشکل شــده بودند که هنوز 
به دلیل محدودیت اعتبارات نتوانســته ایم آن ها را 
شروع کنیم. اولویت دارها شروع و به اتمام رسیده اند 

اما مابقی در سال های بعد آغاز خواهند شد.
     از 11 هزار میلیارد تومان خســارت، 
فقط چهار هزار میلیارد جبران شــده و هنوز 

هفت هزار میلیارد پابرجاست
این طولانی شــدن بازســازی ها باعــث انتقاد 
نماینده ولی فقیه در لرستان شد و وی طی مراسم 
افتتاح مرکــز نیکوکاری کریم اهل بیت در خرم آباد 
با ذکر آیه ای اظهار کرد: خداوند با کسانی است که 

تقوا پیشه کردند و آنانی که کار نیکو انجام دادند .
حجت الاسام سید احمدرضا شاهرخی، خاطرنشان 
کرد: لرستان به علل و عوامل زیادی نیازمند هم افزایی 

با یکدیگر در جهت رفع مشکات است.
وی با ابراز نارضایتی از روند پرداخت خســارات 
ناشــی سیل 98 به اســتان، بیان کرد: از 11 هزار 
میلیارد تومان خســارت، فقط چهــار هزار میلیارد 
جبران شده و هنوز هفت هزار میلیارد پابرجا است.
ســیل، بی رحمانه بر زندگــی مردمان این دیار 
تاخــت و اندک سرمایه  شــان را نیز بــه یغما برد، 
لرســتان هنوز زخمی از تازیانه های ســیاب است 
برای همین چشــمانش خیره به دســتی است که 

برای یاری دراز کرده تا بی پاسخ نماند.
سمیرا عزیزی


